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• Az elkezdett beru-
házások folytatása 
és újak elindítása 
érdekében egyelőre 
nincs szüksége hitel-
felvételre Csíkszere-
dának a polgármester 
szerint. Jövőre viszont 
Székelyföld-szintű 
közvitára készülnek 
a kérdésről, mert sok 
önkormányzat érin-
tett, és a fejlesztések 
mindenütt nagyon 
fontosak – vélekedik 
Korodi Attila.

KOVÁCS ATTILA

A folyamatosan emelkedő be-
ruházási költségek főként az 
elkezdett közberuházásokat 

érintik érzékenyen, amelyek eseté-
ben a pályázati támogatások nyomán 

elszámolható költségek rész-
aránya az árnövekedések 
miatt érezhetően csökken és 
rendszeres árkiigazítások-
ra van szükség. Korábban a 
csíkszeredai városvezetés ré-
széről is elhangzott az a felve-

tés, hogy a számos nagy értékű, 
folyamatban lévő beruházás, illetve 
újak elkezdése és a hosszú távú ter-
vezés érdekében várhatóan hitelfel-

vételre is szükség lesz. Mint kiderült, 
év végéhez közeledve egy kissé más-
képp látszik a helyzet.

Kisebb működési költségek

Az ez évi működési költségeknél 
lesz egy jelentős megtakarítás, eb-
ből kifolyólag a hitelfelvétel nem 
szerepel a jövő év napirendjén – 
tájékoztatott kérdésünkre Korodi 
Attila. Csíkszereda polgármestere 
azt mondta, a működési költségek 

tekintetében egy 20 és 25 millió lej 
közötti megtakarítást ér el a város 
idén, ezt az összeget a társfi nanszí-
rozással, pályázati támogatással 
készülő beruházások költségeire 
fordítják. „Odafi gyelünk a műkö-
désnél arra, hogy mi teljesül, mit ho-
gyan csinálunk, mennyiért, és ebből 
származik a megtakarítás. A város 
költségvetését úgy tervezzük meg, 
hogy tudjon működni a város, de ha 
látjuk, hogy helyenként meg lehet 
oldani más forrásból a kiadásokat, 

helyettesíteni lehet a folyamatokat, 
akkor az arra szánt pénz automati-
kusan átmegy a megtakarított ösz-
szegekhez” – magyarázta Korodi. 
Csíkszereda idei költségvetésének 
elfogadásakor egyébként 117 millió 
lej szerepelt a működési és fenntar-
tási költségekre előirányzott feje-
zetben. A városvezető hozzátette, 
biztosra vehető, hogy jövő tavasszal 
egy közvitát tartanak erről a kérdés-
ről Székelyföld-szinten, mert ez a 
kérdés minden székelyföldi nagyobb 

települést egyértelműen érint. „Be-
széltünk erről a polgármester kollé-
gákkal, és szakmailag fontos, hogy 
ezt megfelelő tudással járjuk körbe 
és legyen egy szolidáris hozzáállás 
a kérdéshez, mert sokkal többet hoz-
nak ezek a fejlesztések, mint hogy 
rövid távon a társfi nanszírozási aka-
dályok miatt ezeket megállítanánk. 
Csíkszereda esetében nagyon stabil 
a költségvetés, rendben vagyunk” 
– összegzett az elöljáró.

Nincs szükségük banki hitelre
Csíkszereda rendelkezik költségvetési megtakarítással

A város a beruházásokra fordítja 
a megtakarított összeget 
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A válságos helyzet miatt több 
energiatakarékossági intézke-

dést is bevezetett a székelyudvar-
helyi városvezetés, elég, ha csak 
a város díszkivilágítására vagy az 
épületeik fűtésére gondolunk – fej-
tette ki egy keddi sajtótájékoztatón 
Ölvedi Zsolt székelyudvarhelyi al-
polgármester. Mint mondta, hasonló 
intézkedésekre szólították fel a vá-
rosházához tartozó intézményeket 
is, hogy a nekik biztosított össze-
get ne rezsiszámlák törlesztésére, 
hanem inkább kulturális rendez-
vényekre lehessen költeni. Ennek 
alapján a művelődési ház, a városi 
könyvtár, a Haáz Rezső Múzeum, 

a Tomcsa Sándor Színház és az Ud-
varhely Néptáncműhely vezetősége 
úgy döntött, hogy december 24-e és 
január 9-e között nem fogad látoga-
tókat. Az Udvarhely Néptáncműhely 
ügykezelésébe tartozó volt Stúdió 
mozi épületében ugyanakkor janu-
ártól három hónapig nem lesznek 
rendezvények.

Nem áll le a munka

A jelen lévő intézményvezetők meg-
egyeztek abban, hogy az intézkedés 
nem fogja érinteni kollégáik mun-
kavégzését, bár az is igaz, hogy 
sokan szabadságot vesznek ki erre 
az időszakra. Ettől függetlenül az 
adminisztratív munka nem marad 
annyiban, de ennek elvégzéséhez 
már kevesebb energiafogyasztásra 

van szükség. Szőcs Endre könyvtár-
igazgató hangsúlyozta, valamilyen 
szinten jól is jön nekik a szünet, 
hiszen rengeteg számítógépes és 
papírmunka gyűlt fel náluk. Nagy 
Pál színházigazgató arról beszélt, 
hogy az intézkedés miatt náluk nem 
marad el más, csak a megszokott 
szilveszteri előadás, munkatársai 
jelenleg is készülnek a december 22-
ei bemutatóra. „Január 3-án kezdjük 

a következő próbafolyamatot, de ar-
ra lehet megfelelő helyszínt találni, 
nem kell kifűteni az egész épületet” 
– fogalmazott. Simon Mária Tímea, 
a művelődési ház vezetője közölte, 
ők az előzetes számítások szerint 
10–15 ezer eurónak megfelelő össze-
get spórolhatnak meg. A helyzettől 
függetlenül ugyanakkor január első 
felében megtartják a Székelyföldi 
Filharmóniával tervezett koncertjü-

ket. A könyvtárban a takarékosság 
6–7 ezer lej megtakarítását eredmé-
nyezi – jelezte Szőcs. Miklós Zoltán, 
a múzeum igazgatója közölte, intéz-
ményük látogatóit sem éri nagyobb 
veszteség, hiszen például a két ün-
nep közötti időszakban rendszerint 
kevés érdeklődő érkezik 
hozzájuk, mivel „ilyenkor 
egyszerűen másról szól 
az élet”. Az Udvarhely 
Néptáncműhely vezetője, 
Orendi István közölte, ők 
is folytatni fogják a mun-
kát. Újságírói kérdésre 
válaszolva rámutatott, a 
volt Stúdió mozi épületében három 
koncert volt betervezve a kérdéses 
időszakra, ám fontos megérteni, 
hogy a létesítmény kifűtése nem 
gazdaságos.

Kulturális intézmények zárnak be – spórolni fognak az energiaszámlákon
• Öt székelyudvarhelyi kulturális intézmény vezetősé-
ge döntött úgy, hogy hosszabb-rövidebb ideig bezárják 
kapuikat a közönség előtt – ezzel a megoldással szeret-
nének spórolni az egyre növekvő energiaszámlákon.

Spórolniuk kell. Néhány hétig nem 
fogadnak látogatókat az intézmények
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